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Urząd MiastaUrząd MiastaUrząd MiastaUrząd MiastaUrząd Miasta

Z PRACY RADY MIASTA
I DZIAŁALNOŚCI BURMISTRZA

UUUUUprzejmie informuję, że Rada Miasta Wysokie Mazowiec-przejmie informuję, że Rada Miasta Wysokie Mazowiec-przejmie informuję, że Rada Miasta Wysokie Mazowiec-przejmie informuję, że Rada Miasta Wysokie Mazowiec-przejmie informuję, że Rada Miasta Wysokie Mazowiec-
kie obradowała w dniu 26 października 2016 r.kie obradowała w dniu 26 października 2016 r.kie obradowała w dniu 26 października 2016 r.kie obradowała w dniu 26 października 2016 r.kie obradowała w dniu 26 października 2016 r.

Ważnym punktem sesji było uroczyste wręczenie stypen-
diów Burmistrza Miasta Wysokie Mazowieckie.

W dalszej części radni zapoznali się z informacjami doty-
czącymi:
- działalności Szkolnej Świetlicy Socjoterapeutycznej ARKADIA,
- działalności Miejskiego Ośrodka Kultury w sezonie 2015/2016.

Ponadto radni dokonali oceny aktualności studium uwa-
runkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego i miej-
scowego planu miasta Wysokie Mazowieckie.

Podjęte zostały również uchwały w sprawach:
• wyrażenia zgody na przystąpienie do Stowarzyszenia „Zwią-
zek Samorządów Polskich”,
• ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu budżeto-
wego Miejska Pływalnia „Wodnik” w Wysokiem Mazowieckiem
na 2017 rok,
• udzielenia dotacji w 2016 roku na remont zabytku – Kościoła
Parafialnego pw. św. Jana Chrzciciela w Wysokiem Mazowiec-
kiem,
• zmian w budżecie miasta na 2016 rok.

Rada Miasta zapoznała się również ze sprawozdaniem
oświatowym za 2015 rok oraz informacją Przewodniczącego Rady

Miasta dotyczącą złożonych przez radnych oświadczeń mająt-
kowych.

W okresie międzysesyjnym Burmistrz Miasta podpisał za-
rządzenia:
• Nr 76/16 Nr 76/16 Nr 76/16 Nr 76/16 Nr 76/16 w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie bez-
przetargowym nieruchomości gruntowej położonej w Wysokiem
Mazowieckiem w celu poprawy zagospodarowania działek przy-
ległych.
• Nr 77/16Nr 77/16Nr 77/16Nr 77/16Nr 77/16 w sprawie określenia sposobu wykonania uchwał
Rady Miasta.
• Nr 78/16Nr 78/16Nr 78/16Nr 78/16Nr 78/16 w sprawie przygotowania projektów uchwał Rady
Miasta.
• Nr 79/16Nr 79/16Nr 79/16Nr 79/16Nr 79/16 w sprawie powołania zespołu ds. rewitalizacji.
• Nr 80/16Nr 80/16Nr 80/16Nr 80/16Nr 80/16 w sprawie projektu budżetu miasta na 2017 rok.
• Nr 81/16Nr 81/16Nr 81/16Nr 81/16Nr 81/16 w sprawie projektu uchwały WPF na lata 2017-2020.
• Nr 82/16Nr 82/16Nr 82/16Nr 82/16Nr 82/16 w sprawie powołania Komisji do przeprowadzenia
postępowania o wyłonienie wykonawcy w konkursie ofert ceno-
wych na: Rozbudowę odcinka drogi publicznej nr 107826B (ul.
Podlaska) w Wysokiem Mazowieckiem.
• Nr 83/16Nr 83/16Nr 83/16Nr 83/16Nr 83/16 w sprawie powołania Komisji do przeprowadzenia
postępowania o wyłonienie Wykonawcy w konkursie ofert ceno-
wych na: Opracowanie Gminnego Programu Rewitalizacji Gmi-
ny Miejskiej Wysokie Mazowieckie.

ZZZZZakończył się II etap inwestycji, zrealizowanejakończył się II etap inwestycji, zrealizowanejakończył się II etap inwestycji, zrealizowanejakończył się II etap inwestycji, zrealizowanejakończył się II etap inwestycji, zrealizowanej
w ramach rządowego Programu Rozwoju Gminnejw ramach rządowego Programu Rozwoju Gminnejw ramach rządowego Programu Rozwoju Gminnejw ramach rządowego Programu Rozwoju Gminnejw ramach rządowego Programu Rozwoju Gminnej

i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016 – 2019i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016 – 2019i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016 – 2019i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016 – 2019i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016 – 2019
pn. „Bezpieczna droga do Mlekovity warunkiem rozwojupn. „Bezpieczna droga do Mlekovity warunkiem rozwojupn. „Bezpieczna droga do Mlekovity warunkiem rozwojupn. „Bezpieczna droga do Mlekovity warunkiem rozwojupn. „Bezpieczna droga do Mlekovity warunkiem rozwoju
społeczno - gospodarczego powiatu wysokomazowiec-społeczno - gospodarczego powiatu wysokomazowiec-społeczno - gospodarczego powiatu wysokomazowiec-społeczno - gospodarczego powiatu wysokomazowiec-społeczno - gospodarczego powiatu wysokomazowiec-
kiego - etap II”.kiego - etap II”.kiego - etap II”.kiego - etap II”.kiego - etap II”.

W ramach tego programu przebudowano drogi po-
wiatowe: ul. Ludową w Wysokiem Mazowieckiem (na dłu-
gości 0,931 km) i drogę na odcinku Brzóski Stare - Jabłoń
Kikolskie (na długości 3,730 km). Całość inwestycji wynio-
sła 4 674 455,62 zł, z czego udział środków rządowych wy-
niósł 2 324 032,97 zł, powiatu 1 157 083,87 zł, miasta Wyso-

Zmodernizowana ulica LudowaZmodernizowana ulica LudowaZmodernizowana ulica LudowaZmodernizowana ulica LudowaZmodernizowana ulica Ludowa

kie Mazowieckie 568 202,58 zł, gminy Wysokie Mazowieckie
476 553,69 zł oraz gminy Szepietowo 148 582,51 zł.

Uroczystego otwarcia, 4 listopada, na zmodernizowanym
odcinku ulicy Ludowej, dokonał Starosta Wysokomazowiecki Bog-
dan Zieliński, który powitał przybyłych gości. Byli wśród nich: Wo-
jewoda Podlaski Bohdan Paszkowski, Burmistrz Miasta Wysokie
Mazowieckie Jarosław Siekierko, Burmistrz Miasta Szepietowo
Robert Wyszyński, Wójt Gminy Wysokie Mazowieckie Krzysztof
Krajewski oraz radni tych samorządów. Po uroczystym przecięciu
wstęgi, ks. prałat Ryszard Niwiński - Dziekan Wysokomazowiecki
i Proboszcz Parafii pw. św. Jana Chrzciciela oraz ks. kanonik Edward
Łapiński Proboszcz Parafii pw. św. Ap. Piotra i Pawła w Wysokiem
Mazowieckiem, odmówili modlitwę i poświęcili inwestycję.

Na zakończenie starosta podziękował tym, którzy przyczyni-
li się do zrealizowania inwestycji oraz wyraził nadzieję, że będzie
ona służyła bezpieczeństwu wszystkich użytkowników drogi.
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BBBBBurmistrz Miasta Wysokie Mazowiec -urmistrz Miasta Wysokie Mazowiec -urmistrz Miasta Wysokie Mazowiec -urmistrz Miasta Wysokie Mazowiec -urmistrz Miasta Wysokie Mazowiec -
kie przyznał 43 stypendia zakie przyznał 43 stypendia zakie przyznał 43 stypendia zakie przyznał 43 stypendia zakie przyznał 43 stypendia za

szczególne osiągnięcia naukowe, sporto-szczególne osiągnięcia naukowe, sporto-szczególne osiągnięcia naukowe, sporto-szczególne osiągnięcia naukowe, sporto-szczególne osiągnięcia naukowe, sporto-
we i artystyczne w roku szkolnym 2015/we i artystyczne w roku szkolnym 2015/we i artystyczne w roku szkolnym 2015/we i artystyczne w roku szkolnym 2015/we i artystyczne w roku szkolnym 2015/
2016. Uczniowie, którzy spełnili warunki2016. Uczniowie, którzy spełnili warunki2016. Uczniowie, którzy spełnili warunki2016. Uczniowie, którzy spełnili warunki2016. Uczniowie, którzy spełnili warunki
regulaminu Lokalnego Programu Wspie-regulaminu Lokalnego Programu Wspie-regulaminu Lokalnego Programu Wspie-regulaminu Lokalnego Programu Wspie-regulaminu Lokalnego Programu Wspie-
rania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Mło-rania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Mło-rania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Mło-rania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Mło-rania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Mło-
dzieży, swoje stypendia otrzymali podczasdzieży, swoje stypendia otrzymali podczasdzieży, swoje stypendia otrzymali podczasdzieży, swoje stypendia otrzymali podczasdzieży, swoje stypendia otrzymali podczas
sesji Rady Miasta 26 października.sesji Rady Miasta 26 października.sesji Rady Miasta 26 października.sesji Rady Miasta 26 października.sesji Rady Miasta 26 października.

Stypendyści ze Szkoły PodstawowejSzkoły PodstawowejSzkoły PodstawowejSzkoły PodstawowejSzkoły Podstawowej
Nr 1 im. Tadeusza Kościuszki Nr 1 im. Tadeusza Kościuszki Nr 1 im. Tadeusza Kościuszki Nr 1 im. Tadeusza Kościuszki Nr 1 im. Tadeusza Kościuszki w Wysokiem
Mazowieckiem:
- za szczególne osiągnięcia naukowe:- za szczególne osiągnięcia naukowe:- za szczególne osiągnięcia naukowe:- za szczególne osiągnięcia naukowe:- za szczególne osiągnięcia naukowe: Do-
łęgowska Amelia, Ertman Aleksandra, Ka-
liszczyk Lidia, Knieć Juliusz, Lubowicka Lu-
iza Maria, Lutostański Krzysztof, Ługowski
Mateusz, Niemyjska Honorata, Piekutowski
Łukasz, Piekutowski Marcin, Płoński Jakub,
Szkiłądź Roksana, Śliwonik Jakub Mikołaj,
Wilaszek Mateusz, Wileńska Izabela, Woj-
ciechowska Natalia, Wojtkowski Wiktor, Za-
wistowska Aleksandra, Żurowska Marta.
- za szczególne osiągnięcia sportowe:- za szczególne osiągnięcia sportowe:- za szczególne osiągnięcia sportowe:- za szczególne osiągnięcia sportowe:- za szczególne osiągnięcia sportowe: Mi-
chalski Piotr, Wasilewska Hanna,
- za szczególne osiągnięcia artystyczne:- za szczególne osiągnięcia artystyczne:- za szczególne osiągnięcia artystyczne:- za szczególne osiągnięcia artystyczne:- za szczególne osiągnięcia artystyczne:
Kaczyńska Gabriela, Kulesza Emilia.

Stypendyści z Gimnazjum im. Miko-Gimnazjum im. Miko-Gimnazjum im. Miko-Gimnazjum im. Miko-Gimnazjum im. Miko-
łaja Kopernikałaja Kopernikałaja Kopernikałaja Kopernikałaja Kopernika w Wysokiem Mazowieckiem
- za osiągnięcia naukowe: - za osiągnięcia naukowe: - za osiągnięcia naukowe: - za osiągnięcia naukowe: - za osiągnięcia naukowe: Biała Weroni-
ka, Grodzka Aleksandra, Kaczyński Andrzej,
Kalinowski Konrad, Kamińska Julia, Motybel
Anna, Nowacka Magdalena, Stypułkowska
Sylwia, Wróblewski Jakub, Zagdański
Juliusz.

Stypendyści z Liceum Ogólnokształ-Liceum Ogólnokształ-Liceum Ogólnokształ-Liceum Ogólnokształ-Liceum Ogólnokształ-
cącego im. Króla Kazimierza Jagiellończy-cącego im. Króla Kazimierza Jagiellończy-cącego im. Króla Kazimierza Jagiellończy-cącego im. Króla Kazimierza Jagiellończy-cącego im. Króla Kazimierza Jagiellończy-
ka w Zespole Szkół Ogólnokształcącychka w Zespole Szkół Ogólnokształcącychka w Zespole Szkół Ogólnokształcącychka w Zespole Szkół Ogólnokształcącychka w Zespole Szkół Ogólnokształcących
i Policealnych i Policealnych i Policealnych i Policealnych i Policealnych w Wysokiem Mazowieckiem:
- za szczególne osiągnięcia naukowe:- za szczególne osiągnięcia naukowe:- za szczególne osiągnięcia naukowe:- za szczególne osiągnięcia naukowe:- za szczególne osiągnięcia naukowe: Bie-
lińska Aleksandra, Ciecierska Weronika,
Dąbrowska Karolina, Gmitrzuk Julita Klau-
dia, Mormol Michalina, Zakrzewski Kacper,
Żebrowska Martyna Lidia, Żurowska Justyna.
- za szczególne osiągnięcia artystyczne:- za szczególne osiągnięcia artystyczne:- za szczególne osiągnięcia artystyczne:- za szczególne osiągnięcia artystyczne:- za szczególne osiągnięcia artystyczne:
Kozłowska Oliwia.

Stypendia burmistrzaStypendia burmistrzaStypendia burmistrzaStypendia burmistrzaStypendia burmistrza

Stypendysta z Technikum In-Technikum In-Technikum In-Technikum In-Technikum In-
formatycznego w Zespole Szkół Za-formatycznego w Zespole Szkół Za-formatycznego w Zespole Szkół Za-formatycznego w Zespole Szkół Za-formatycznego w Zespole Szkół Za-
wodowych im. Stanisława Staszicawodowych im. Stanisława Staszicawodowych im. Stanisława Staszicawodowych im. Stanisława Staszicawodowych im. Stanisława Staszica
w Wysokiem Mazowieckiem za osią-
gnięcia naukowe: Milewski Marcin.

Łącznie burmistrz przyznał 3838383838
stypendiów za osiągnięcia naukowe,
33333 stypendia za osiągnięcia artystycz-
ne i 22222 stypendia za osiągnięcia spor-
towe.

Stypendium wynosi 100 zł
miesięcznie (na rękę) i przysługuje
przez 10 miesięcy (uczniom od wrze-
śnia do czerwca, a studentom od
października do lipca).

Stypendystom gratulujemy
wyników i życzymy dalszej, satysfak-
cjonującej nauki.  Rodzicom winszu-
jemy wspaniałych dzieci, a dyrekcji
i nauczycielom - wspólnego sukce-
su.



EEEEECHOCHOCHOCHOCHO
WWWWWYSOKIEGOYSOKIEGOYSOKIEGOYSOKIEGOYSOKIEGO

4

Urząd MiastaUrząd MiastaUrząd MiastaUrząd MiastaUrząd Miasta

UUUUUroczyste ślubowanie uczniów pierwszych klas odbyło się 27 październikaroczyste ślubowanie uczniów pierwszych klas odbyło się 27 październikaroczyste ślubowanie uczniów pierwszych klas odbyło się 27 październikaroczyste ślubowanie uczniów pierwszych klas odbyło się 27 październikaroczyste ślubowanie uczniów pierwszych klas odbyło się 27 października
w hali sportowej Miejskiego Zespołu Szkół. W tym ważnym dniu, goście do-w hali sportowej Miejskiego Zespołu Szkół. W tym ważnym dniu, goście do-w hali sportowej Miejskiego Zespołu Szkół. W tym ważnym dniu, goście do-w hali sportowej Miejskiego Zespołu Szkół. W tym ważnym dniu, goście do-w hali sportowej Miejskiego Zespołu Szkół. W tym ważnym dniu, goście do-

pisali - na widowni było około 250 osób.pisali - na widowni było około 250 osób.pisali - na widowni było około 250 osób.pisali - na widowni było około 250 osób.pisali - na widowni było około 250 osób.

Wśród nich znaleźli się burmistrz Jarosław Siekierko, zastępca burmistrza Ewa
Konarzewska, posłanka Bernadeta Krynicka, wizytator Centrum Edukacji Artystycz-
nej w Warszawie Daniel Dramowicz, radni miasta, na czele z przewodniczącym Józe-
fem Sokolikiem, wójtowie sąsiednich gmin, proboszczowie parafii, dyrektorzy szkół
i przedszkoli miejskich, dyrektor MOK - u, dyrektorzy szkół muzycznych z Zambrowa
i Łomży, przedstawiciele przedsiębiorstw, rodzice i bliscy uczniów, no i oczywiście
najważniejsi goście – uczniowie klas pierwszych Szkoły Muzycznej.

Uroczystość rozpoczęła się hymnem państwowym, wykonanym przez chór
szkolny. Później, w krótkiej przemowie, Jarosław Jankowski - dyrektor Miejskiego Ze-
społu Szkół, opisał ścieżkę, jaką przeszedł samorząd miasta, aby założyć, w listopa-
dzie zeszłego roku, publiczną szkołę muzyczną.

Po komendzie: „Do ślubowania wystąp!”, uczniowie klas pierwszych, dumnie
unosząc palce prawej dłoni, powtarzali tekst przysięgi i ślubowali m.in.: dbać o do-
bre imię szkoły, pilnie się uczyć i systematycznie ćwiczyć na instrumentach, prze-
strzegać zasad koleżeństwa i szanować pracowników szkoły. Ślubowanie zwieńczyło
nietypowe pasowanie na ucznia. Nietypowe, bo… smyczkiem.

Później zgromadzeni wysłuchali okolicznościowego koncertu uczniów szkoły.
Popis swej wirtuozerii dali też pedagodzy. Dyrektor Jarosław Jankowski, podziękował
całej społeczności szkolnej - uczniom i nauczycielom, za rzetelną pracę i życzył,
by nigdy nie opuszczała ich, tak wielka dziś, muzyczna pasja. Wszyscy, którzy tego
dnia przemawiali, gratulowali wysokiego poziomu artystycznego występujących
i uzdolnionej kadry pedagogicznej.

Pierwszoklasistom życzymy wszystkiego najlepszego!

Pasowanie na uczniówPasowanie na uczniówPasowanie na uczniówPasowanie na uczniówPasowanie na uczniów
Samorządowej Szkoły MuzycznejSamorządowej Szkoły MuzycznejSamorządowej Szkoły MuzycznejSamorządowej Szkoły MuzycznejSamorządowej Szkoły Muzycznej

Szkoła działa już trzy miesiące, przyszedł czas na pierwszeSzkoła działa już trzy miesiące, przyszedł czas na pierwszeSzkoła działa już trzy miesiące, przyszedł czas na pierwszeSzkoła działa już trzy miesiące, przyszedł czas na pierwszeSzkoła działa już trzy miesiące, przyszedł czas na pierwsze
podsumowania.podsumowania.podsumowania.podsumowania.podsumowania.

Podsumowując te pierwsze miesiące, musimy być z sie-
bie bardzo zadowoleni. Szkoła muzyczna jest szkołą arty-
styczną, gdzie niezwykle ważne są występy przed publiczno-
ścią. Pomimo tak krótkiego czasu, daliśmy już kilka, niezwykle
udanych koncertów. Mamy bardzo zdolnych instrumentalistów,
prężnie działający chór - wspierający kulturę w mieście, pra-
cujemy ze świetną kadrą pedagogiczną. Naprawdę jest się
czym pochwalić. Oby tak dalej.
Zainteresowanie szkołą było duże, stąd wniosek, że taka pla-Zainteresowanie szkołą było duże, stąd wniosek, że taka pla-Zainteresowanie szkołą było duże, stąd wniosek, że taka pla-Zainteresowanie szkołą było duże, stąd wniosek, że taka pla-Zainteresowanie szkołą było duże, stąd wniosek, że taka pla-
cówka była w mieście potrzebna.cówka była w mieście potrzebna.cówka była w mieście potrzebna.cówka była w mieście potrzebna.cówka była w mieście potrzebna.

Na egzaminy wstępne, z Wysokiego Mazowieckiego
i okolic, zgłosiła się ponad setka dzieci. Porównując się z inny-
mi państwowymi szkołami muzycznymi w regionie, to jest bar-
dzo dobry wynik. Ta szkoła to też odpowiedź na potrzeby spo-
łeczności lokalnej. Powstanie placówki było możliwe dzięki
pracy i ogromnemu zaangażowaniu samorządu - szczególnie
burmistrza. W głosowaniu intencyjnym mieliśmy też stuprocen-
towe poparcie Rady Miasta. Rzeczywiście, nie tylko dzieci i ich
rodzice, ale także społeczeństwo, potrzebowało tej placówki.
Jak wygląda organizacja zajęć w szkole?Jak wygląda organizacja zajęć w szkole?Jak wygląda organizacja zajęć w szkole?Jak wygląda organizacja zajęć w szkole?Jak wygląda organizacja zajęć w szkole?

Mamy dwa cykle. Cykl czteroletni dla dzieci powyżej 10

roku życia oraz cykl sześcioletni, dla dzieci od 6 do 10 roku
życia. Prowadzimy dwa typy zajęć - indywidualne i grupowe.
Podczas zajęć indywidualnych nauczyciel pracuje z jednym
uczniem, co jest niezwykle efektywną metodą nauczania.
W grupie natomiast, uczniowie ćwiczą rytmikę, kształcą słuch,
poznają historię muzyki, ale też uczą się przełamywania barier
w kontaktach interpersonalnych.
Jakie plany i wyzwania czekają szkołę w najbliższym czasie?Jakie plany i wyzwania czekają szkołę w najbliższym czasie?Jakie plany i wyzwania czekają szkołę w najbliższym czasie?Jakie plany i wyzwania czekają szkołę w najbliższym czasie?Jakie plany i wyzwania czekają szkołę w najbliższym czasie?

Planów jest dużo. Jednak na razie, jak każda szkoła mu-
zyczna, dążymy do tego, by mieć orkiestrę. Mamy projekt, je-
steśmy już po przetargu na zakup instrumentów, które dotrą
do nas w drugiej połowie grudnia. W nowym roku ogłosimy
nabór. Będzie to orkiestra miejska, działająca przy szkole - obok
uczniów naszej szkoły, zasili ją młodzież z innych placówek.
Chcemy, by była to muzyczna wizytówka miasta. Trzeba pa-
miętać, że organizacja takiego zespołu, to ogromne wyzwa-
nie, ale jestem pewien, że damy radę.

Trzymamy kciuki i życzymy dalszej, owocnej pracy.Trzymamy kciuki i życzymy dalszej, owocnej pracy.Trzymamy kciuki i życzymy dalszej, owocnej pracy.Trzymamy kciuki i życzymy dalszej, owocnej pracy.Trzymamy kciuki i życzymy dalszej, owocnej pracy.

Rozmawiała M. Pietruczak

„Oby tak dalej!”„Oby tak dalej!”„Oby tak dalej!”„Oby tak dalej!”„Oby tak dalej!”- rozmowa z Adamem Januszkiewiczem- rozmowa z Adamem Januszkiewiczem- rozmowa z Adamem Januszkiewiczem- rozmowa z Adamem Januszkiewiczem- rozmowa z Adamem Januszkiewiczem
dyrektorem Samorządowej Szkoły Muzycznejdyrektorem Samorządowej Szkoły Muzycznejdyrektorem Samorządowej Szkoły Muzycznejdyrektorem Samorządowej Szkoły Muzycznejdyrektorem Samorządowej Szkoły Muzycznej
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WWWWWielkim wydarzeniem w naszym mieście był mecz piłkarskichielkim wydarzeniem w naszym mieście był mecz piłkarskichielkim wydarzeniem w naszym mieście był mecz piłkarskichielkim wydarzeniem w naszym mieście był mecz piłkarskichielkim wydarzeniem w naszym mieście był mecz piłkarskich
reprezentacji narodowych Polski i Irlandii w kategorii U15.reprezentacji narodowych Polski i Irlandii w kategorii U15.reprezentacji narodowych Polski i Irlandii w kategorii U15.reprezentacji narodowych Polski i Irlandii w kategorii U15.reprezentacji narodowych Polski i Irlandii w kategorii U15.

Spotkanie, pod patronatem Polskiego Związku Piłki Nożnej, uświet-Spotkanie, pod patronatem Polskiego Związku Piłki Nożnej, uświet-Spotkanie, pod patronatem Polskiego Związku Piłki Nożnej, uświet-Spotkanie, pod patronatem Polskiego Związku Piłki Nożnej, uświet-Spotkanie, pod patronatem Polskiego Związku Piłki Nożnej, uświet-
niło otwarcie zmodernizowanego stadionu miejskiego.niło otwarcie zmodernizowanego stadionu miejskiego.niło otwarcie zmodernizowanego stadionu miejskiego.niło otwarcie zmodernizowanego stadionu miejskiego.niło otwarcie zmodernizowanego stadionu miejskiego.

Na nowych trybunach kibicowało około tysiąca osób, wśród nich
posłowie: Bernadeta Krynicka, Kazimierz Gwiazdowski i Lech Antoni
Kołakowski, Wojewoda Podlaski Bohdan Paszkowski, Marszałek Woje-
wództwa Podlaskiego Jerzy Leszczyński wraz z Łukaszem Siekierko –
radnym sejmiku wojewódzkiego, Starosta Wysokomazowiecki Bogdan
Zieliński, Wójt Gminy Wysokie Mazowieckie Krzysztof Krajewski, radni
powiatowi i miejscy z Przewodniczącym Rady Józefem Sokolikiem na
czele oraz Stanisław Mączyński – główny wykonawca inwestycji. Polski
Związek Piłki Nożnej reprezentował Sławomir Kopczewski – prezes Pod-
laskiego Związku Piłki Nożnej. Gospodarzami byli Jarosław Siekierko –
Burmistrz Miasta Wysokie Mazowieckie oraz Bogusław Bieliński – Pre-
zes Miejskiego Klubu Sportowego Ruch Wysokie Mazowieckie.

Goście, wraz z przedstawicielami piłkarskich reprezentacji Irlan-
dii i Polski, dokonali uroczystego przecięcia wstęgi. Polską drużynę na-
rodową U15 reprezentował jej ambasador – Jarosław Bieniuk, znakomi-
ty polski piłkarz. Duszpasterze, ks. prałat Ryszard Niwiński – Dziekan
Wysokomazowiecki i Proboszcz Parafii pw. św. Jana Chrzciciela oraz
ks. kanonik Edward Łapiński – Proboszcz Parafii pw. św. Apostołów
Piotra i Pawła w Wysokiem Mazowieckiem, po wspólnej modlitwie po-
święcili stadion i udzielili błogosławieństwa wszystkim, którzy będą
z niego korzystać. Zgromadzeni na trybunach, wraz z burmistrzem przyj-
mowali gratulacje i życzenia od przedstawicieli władz krajowych i woje-
wódzkich. Jednak kulminacyjny moment otwarcia stadionu miał dopie-
ro nastąpić…

Kibice gorącymi owacjami powitali wbiegających na płytę stadionu
polskich i irlandzkich zawodników. Jeszcze chwila powagi – hymny obu
krajów – i pierwszy gwizdek. Pierwsza połowa meczu zakończyła się jed-
nobramkową przewagą irlandzkich piłkarzy, wspieranych przez grupę ki-
biców z Irlandii (głównie rodzin młodych sportowców). Druga połowa spo-
tkania należała już do naszych reprezentantów, niesionych po zwycięstwo
dopingiem najmłodszych kibiców. Dwie efektowne bramki strzelił Filip
Szymczak. Wspaniałą postawę wykazywał też kapitan drużyny Michał Ra-
koczy. Mecz zakończył się wynikiem 2:1, a zawodnicy obu drużyn zebrali
należne gratulacje. Później nastąpiła chwila dla fotoreporterów i mediów.
Cieszymy się, że ta impreza wpisała się w długie tradycje sportowe nasze-
go miasta. Tu działały m.in. KS Ogniwo i KS Gwardia. Od 1955 roku funk-
cjonuje KS Ruch, którego historię kibice znają bardzo dobrze. Z tych trady-
cji, wspartych samorządowym programem rozwoju sportu, wyrosły kluby
skupiające sportowców z innych dyscyplin: siatkówka (UKS Jedyneczka),
koszykówka (UKS Max Basket), tenis stołowy (Klub Tenisa Stołowego),
karate (IBK), judo (KS Minotaur). Dzięki Pływalni „Wodnik” dużym zainte-
resowaniem cieszy się pływanie, a organizowanie Międzynarodowych Wy-
ścigów Kolarskich pozytywnie motywuje młodych kolarzy.

Na terenie miasta sportowcy mogą korzystać z bogatej infrastruktury:
przyszkolne hale i sale sportowe, pływalnia, wielofunkcyjne boiska sporto-

Siedemnasty listopada -Siedemnasty listopada -Siedemnasty listopada -Siedemnasty listopada -Siedemnasty listopada -
- podwójne święto sportu w mieście- podwójne święto sportu w mieście- podwójne święto sportu w mieście- podwójne święto sportu w mieście- podwójne święto sportu w mieście

we typu Orlik, boiska osiedlowe, lodowisko sezonowe,
ścieżki rowerowe, korty tenisowe, siłownie… I w końcu no-
woczesny stadion, którego przebudowa i modernizacja
przebiegała w dwóch etapach.

Pierwszy etap wykonano w  2013 roku. W zakres
prac wchodziła: przebudowa i remont budynku socjalne-
go, wymiana instalacji wodno-kanalizacyjnej, wymiana
ogrzewania elektrycznego na gazowe, budowa nowego
ogrodzenia wraz z bramą wjazdową.

W  nowoczesnym budynku do obsługi stadionu,
znajdują się dwie szatnie dla zawodników wraz z zaple-
czem sanitarnym – natryski, umywalki, toalety, a w drugiej
części obiektu zlokalizowany jest magazyn na sprzęt spor-
towy, pokój trenera oraz pomieszczenia klubowe. Powsta-
ła infrastruktura przystosowana jest dla osób niepełno-
sprawnych. Całkowity koszt inwestycji to 608 340,38 zł,
z czego 136 000,00 zł stanowi dofinansowanie z Minister-
stwa Sportu i Turystyki.

W latach 2015-2016, przebiegał II etap przebudo-
wy. Obejmował wykonanie następujących prac: przysto-
sowanie istniejącego boiska do pełnowymiarowego boiska
piłkarskiego, o wymiarach pola gry 105 x 68 m, wybudo-
wanie zadaszenia trybun na  999 miejsc siedzących, oświe-
tlenie płyty boiska, parkingu oraz trybun, zamontowanie sys-
temu nawadniającego murawy, zamontowanie monitoringu
całego obiektu, nagłośnienie obiektu, wyposażenie boiska
w bramki do piłki nożnej, tablicę wyników, maszty flago-
we, ławki rezerwowe, wiaty dla sanitariuszy, piłkochwyty;
wybudowanie parkingu na 25 pojazdów oraz wymianę czę-
ści ogrodzenia. Koszt przedsięwzięcia wyniósł ponad 3,5
mln zł, z czego dofinansowanie z Ministerstwa Sportu i Tu-
rystyki w ramach Programu Regionalnej Infrastruktury Spor-
towej to 401 000,00 zł.

Jesteśmy dumni, że w naszym mieście powstał tak
nowoczesny obiekt, a  jego otwarcie, przypieczętowane
wygraną reprezentacji Polski U15 w meczu z Irlandią, na
stałe wpisało datę 17 listopada 2016 roku do miejskich kro-
nik.

Urząd MiastaUrząd MiastaUrząd MiastaUrząd MiastaUrząd Miasta

B. Bieliński
Prezes MKS RUCH Wysokie Mazowieckie



EEEEECHOCHOCHOCHOCHO
WWWWWYSOKIEGOYSOKIEGOYSOKIEGOYSOKIEGOYSOKIEGO

6

WWWWW piątek, 28 października uczniowie Szkoły Pod- piątek, 28 października uczniowie Szkoły Pod- piątek, 28 października uczniowie Szkoły Pod- piątek, 28 października uczniowie Szkoły Pod- piątek, 28 października uczniowie Szkoły Pod-
stawowej Nr 1 w Wysokiem Mazowieckiemstawowej Nr 1 w Wysokiem Mazowieckiemstawowej Nr 1 w Wysokiem Mazowieckiemstawowej Nr 1 w Wysokiem Mazowieckiemstawowej Nr 1 w Wysokiem Mazowieckiem

uczestniczyli w niecodziennym spotkaniu, którego  bo-uczestniczyli w niecodziennym spotkaniu, którego  bo-uczestniczyli w niecodziennym spotkaniu, którego  bo-uczestniczyli w niecodziennym spotkaniu, którego  bo-uczestniczyli w niecodziennym spotkaniu, którego  bo-
haterami byli sokół, jastrząb, sowa i ich trener – Grze-haterami byli sokół, jastrząb, sowa i ich trener – Grze-haterami byli sokół, jastrząb, sowa i ich trener – Grze-haterami byli sokół, jastrząb, sowa i ich trener – Grze-haterami byli sokół, jastrząb, sowa i ich trener – Grze-
gorz Paluchowski z firmy Aquila Falconry.gorz Paluchowski z firmy Aquila Falconry.gorz Paluchowski z firmy Aquila Falconry.gorz Paluchowski z firmy Aquila Falconry.gorz Paluchowski z firmy Aquila Falconry.

Pan Grzegorz przyjechał z ptakami w konkretnym
celu – płoszenia gawronów, które opanowały miejskie
parki.

Przybyły na halę szkolną sokolnik, ubrany w spe-
cjalną rękawicę, trzymając swoich podopiecznych na
ręce, opowiadał historię sokolnictwa w Polsce. Zdradził
sekrety oswajania i tresury tych pięknych, ale drapieżnych
ptaków. Mówił jak należy o nie dbać, czego potrzebują
i czym się żywią.

Pierwszym prezentowanym ptakiem był sokół. Ma
on krótkie nogi i długie, wąskie skrzydła. Lata bardzo
wysoko, a podczas ataku na zwierzynę rozwija prędkość
do 360km/h. Sokół miał na głowie specjalny kapturek-
karnal. Zdejmuje się go w momencie, gdy ptak atakuje.
Sokoły mają wyjątkowy wzrok. Ofiarę dostrzegają z odle-
głości kilometra - stąd powiedzenie „sokoli wzrok”.

Kolejnym ptakiem, którego mieliśmy okazję zoba-
czyć był jastrząb. Z uwagi na to, że najchętniej zjada gołę-
bie, zwany jest jastrzębiem gołębiarzem. Po chwili naszym
oczom ukazał się występujący w Ameryce myszołowiec
Harrisa. Jest bardzo groźny, ma ostre szpony.

Ornitologiczna wizytaOrnitologiczna wizytaOrnitologiczna wizytaOrnitologiczna wizytaOrnitologiczna wizyta
W. Szepietowska
Uczennica klasy III g

Ostatnią, ptasią niespodzianką była sowa płomykówka 
o imieniu Lilo. Sowy żywią się gryzoniami. Ptaki te można spo-
tkać w starych kościołach, na strychach lub w opuszczonych
miejscach. Wydają dźwięki, podobne do chrapania dorosłej
osoby lub płaczu dziecka. Pióra sów pokryte są meszkiem, który
w czasie latania wycisza trzepot skrzydeł. Na zakończenie, wszy-
scy mogli pogłaskać sowę.

Można powiedzieć, że to była żywa lekcja przyrody i na
pewno na długo ją zapamiętamy.

WWWWW niedzielę 6 listopada, w kościele pw. św. Jana Chrzci- niedzielę 6 listopada, w kościele pw. św. Jana Chrzci- niedzielę 6 listopada, w kościele pw. św. Jana Chrzci- niedzielę 6 listopada, w kościele pw. św. Jana Chrzci- niedzielę 6 listopada, w kościele pw. św. Jana Chrzci-
ciela w Wysokiem Mazowieckiem, odbyło się nabo-ciela w Wysokiem Mazowieckiem, odbyło się nabo-ciela w Wysokiem Mazowieckiem, odbyło się nabo-ciela w Wysokiem Mazowieckiem, odbyło się nabo-ciela w Wysokiem Mazowieckiem, odbyło się nabo-

żeństwo oraz pochowanie szczątków ludzkich, odnalezio-żeństwo oraz pochowanie szczątków ludzkich, odnalezio-żeństwo oraz pochowanie szczątków ludzkich, odnalezio-żeństwo oraz pochowanie szczątków ludzkich, odnalezio-żeństwo oraz pochowanie szczątków ludzkich, odnalezio-
nych w rejonie ulicy Ludowej.nych w rejonie ulicy Ludowej.nych w rejonie ulicy Ludowej.nych w rejonie ulicy Ludowej.nych w rejonie ulicy Ludowej.

W sierpniu ubiegłego roku, podczas prac przy prze-
budowie ulicy Ludowej, odnaleziono ludzkie szczątki, które
zabezpieczyła Prokuratura Rejonowa w Wysokiem Mazowiec-
kiem. Jak ustalono w toku postępowania tutejszej prokuratury
i Oddziału Instytutu Pamięci Narodowej w Białymstoku, szcząt-
ki wydobyte 10 i 21 sierpnia 2015 r. należą do dwóch kobiet
i dwojga dzieci.

W grudniu ubiegłego roku Radosław J. Ignatiew, pro-
kurator Oddziałowej Komisji Ścigania Zbrodni przeciwko
Narodowi Polskiemu w Białymstoku, działając w śledztwie
dotyczącym zabójstw i innych zbrodni komunistycznych oraz
przeciwko ludzkości, popełnionych w latach 1944 -1954 przez
funkcjonariuszy Powiatowego Urzędu Bezpieczeństwa Pu-

Pochowanie szczątkówPochowanie szczątkówPochowanie szczątkówPochowanie szczątkówPochowanie szczątków
blicznego w Wysokiem Mazowieckiem, postanowił umorzyć śledz-
two. W opinii rzeczoznawcy dotyczącej ekshumacji dwóch pierw-
szych szczątków ludzkich, odkryte miejsce było zsypem kości ze
zniszczonego grobu, na co wskazuje ułożenie szczątków z zacho-
waniem podstawowej zasady poszanowania zmarłego. Natomiast
ułożenie sąsiednich szczątków wskazywało na zrzucenie ciała do
grobu.

Ostatecznie śledczy, oceniając materiał  zebrany w spra-
wie szczątków ludzkich stwierdzili, że nie natrafiono na pochówki
ofiar zabójstwa będącego zbrodnią komunistyczną, nazistowską,
wojenną lub przeciwko ludzkości.

Zgodnie z ustawą o cmentarzach i chowaniu zmarłych, obo-
wiązek pochowania niezidentyfikowanych zwłok należy do orga-
nów samorządowych, na których terenie zostały odnalezione.

W związku z tym, za pochowanie odnalezionych kości od-
powiada Urząd Miasta. Szczątki zostały złożone w trzech trum-
nach, we wspólnej mogile na cmentarzu parafialnym w Wysokiem
Mazowieckiem.

Urząd MiastaUrząd MiastaUrząd MiastaUrząd MiastaUrząd Miasta
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WWWWW miejskich parkach będzie można spotkać miejskich parkach będzie można spotkać miejskich parkach będzie można spotkać miejskich parkach będzie można spotkać miejskich parkach będzie można spotkać
sokolnika z drapieżnymi, ale odpowiedniosokolnika z drapieżnymi, ale odpowiedniosokolnika z drapieżnymi, ale odpowiedniosokolnika z drapieżnymi, ale odpowiedniosokolnika z drapieżnymi, ale odpowiednio

przeszkolonymi ptakami. Wszystko to w ramachprzeszkolonymi ptakami. Wszystko to w ramachprzeszkolonymi ptakami. Wszystko to w ramachprzeszkolonymi ptakami. Wszystko to w ramachprzeszkolonymi ptakami. Wszystko to w ramach
akcji płoszenia gawronów i kawek.akcji płoszenia gawronów i kawek.akcji płoszenia gawronów i kawek.akcji płoszenia gawronów i kawek.akcji płoszenia gawronów i kawek.

Problem ptactwa zanieczyszczającego miej-
skie parki i chodniki stał się coraz bardziej uciążli-

Nieproszeni, skrzydlaci gościeNieproszeni, skrzydlaci gościeNieproszeni, skrzydlaci gościeNieproszeni, skrzydlaci gościeNieproszeni, skrzydlaci goście
wy. Samorząd miasta, by pozbyć się zmartwienia, wcześniej praktyko-
wał metody hukowe, zrzucanie opuszczonych gniazd i podcinanie ko-
ron drzew.

To jednak nie przynosiło efektów - ptaki nadal zakładały gniazda.
Najskuteczniejsze i w dodatku humanitarne, okazało się płoszenie z uży-
ciem specjalnie przeszkolonych ptaków drapieżnych. Ta metoda wyko-
rzystuje instynktowny strach ptactwa przed drapieżnikami. Po pewnym

czasie gawrony i kawki przenoszą się w inne, bezpiecz-
niejsze miejsca do zasiedlania. Dlatego samorząd, po
zasięgnięciu opinii ornitologa i sokolnika, zdecydował
się właśnie na ten sposób walki ze skrzydlatymi natrę-
tami.

Ponieważ gawrony znajdują się pod czę-
ściową ochroną, burmistrz złożył wniosek do Regio-
nalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska i uzyskał zgodę
na tę metodę płoszenia ptactwa. Będzie ono przebie-
gało etapowo.

Najpierw, dwutygodniowe płoszenie ptaków,
następnie  zrzucanie opuszczonych gniazd, a potem
kolejne płoszenie. Te działania muszą zakończyć się
przed początkiem okresu ochronnego skrzydlatych.
Jesienią przyszłego roku czynności te będą powtórzo-
ne, jednak już w mniej intensywny sposób.

Urząd MiastaUrząd MiastaUrząd MiastaUrząd MiastaUrząd Miasta
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Miejski Ośrodek KulturyMiejski Ośrodek KulturyMiejski Ośrodek KulturyMiejski Ośrodek KulturyMiejski Ośrodek Kultury

PPPPPod tym hasłem, w niedzielę 20 listopada, w Miejskimod tym hasłem, w niedzielę 20 listopada, w Miejskimod tym hasłem, w niedzielę 20 listopada, w Miejskimod tym hasłem, w niedzielę 20 listopada, w Miejskimod tym hasłem, w niedzielę 20 listopada, w Miejskim
Ośrodku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem uroczyścieOśrodku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem uroczyścieOśrodku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem uroczyścieOśrodku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem uroczyścieOśrodku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem uroczyście

obchodziliśmy Miejski Dzień Seniora. Na spotkanie przyby-obchodziliśmy Miejski Dzień Seniora. Na spotkanie przyby-obchodziliśmy Miejski Dzień Seniora. Na spotkanie przyby-obchodziliśmy Miejski Dzień Seniora. Na spotkanie przyby-obchodziliśmy Miejski Dzień Seniora. Na spotkanie przyby-
ło ponad 200 seniorów, mieszkańców naszego miasta i oko-ło ponad 200 seniorów, mieszkańców naszego miasta i oko-ło ponad 200 seniorów, mieszkańców naszego miasta i oko-ło ponad 200 seniorów, mieszkańców naszego miasta i oko-ło ponad 200 seniorów, mieszkańców naszego miasta i oko-
lic.lic.lic.lic.lic.

To był niezwykły dzień. Tak jak niezwykli są seniorzy
- ludzie z bogatym doświadczeniem życiowym, ale nierzad-
ko wciąż pełni marzeń i energii.

W uroczystości wzięli też udział przedstawiciele
władz miasta, samorządu oraz osoby współpracujące z se-
niorami. Zgromadzonych powitała dyrektor MOK Małgorza-
ta Sałęga. Następnie głos zabrał burmistrz Jarosław Sie-
kierko, który złożył wyrazy szacunku najstarszym
mieszkańcom i  podziękował za ich wkład w życie społecz-
ne miasta. Ważnym punktem spotkania było wręczenie pa-
miątkowych grawertonów przedstawicielom związków i sto-
warzyszeń działających na rzecz seniorów. Dyplomy
otrzymali: Stanisław Borzuchowski Prezes Klubu Seniora
„Pogodna Jesień”, Marianna Kaczanowicz Prezes Uniwer-
sytetu Trzeciego Wieku, Barbara Jałbrzykowska Prezes
Związku Emerytów Rencistów i Inwalidów oraz Stanisław
Chmielewski Prezes Związku Nauczycielstwa Polskiego
Sekcja Emerytów i Rencistów.

Część artystyczną obchodów Dnia Seniora wypełni-
li: „Babski Kabaret”, czyli znane artystki - Barbara Wrzesiń-
ska, Emilia Krakowska i Lidia Stanisławska, które swoją nie-
spożytą energią i aktywnością zawodową, pokazują, że
jesień życia może być pełna wyzwań oraz młodzież gimna-
zjalna pod kierunkiem Katarzyny Bartłomiejczuk, która
z seniorami przygotowała program „Moda nie zna wieku”.
W dalszej części spotkania można było obejrzeć wystawę
pt. „Hobby Seniorów”, z rękodziełem artystycznym oraz obo-
wiązkowo potańczyć. Zespół Party Clap z MOK sprawił, że
parkiet wciąż był pełny. Na stołach serwowano pyszne da-
nia, przystawki i słodkości. Zabawa trwała do późnego wie-
czora.

Dzień Seniora w Wysokiem Mazowieckiem zorgani-
zowano po raz pierwszy. Święto seniorów spotkało się
w mieście z wielkim zainteresowaniem, dlatego na pewno
znajdzie się na stałe w kalendarzu imprez MOK.

„Niezależnie od wieku„Niezależnie od wieku„Niezależnie od wieku„Niezależnie od wieku„Niezależnie od wieku
cieszcieszcieszcieszciesz się życiem człowieku!”się życiem człowieku!”się życiem człowieku!”się życiem człowieku!”się życiem człowieku!”

Organizatorzy: Burmistrz Miasta Wysokie MazowieckieOrganizatorzy: Burmistrz Miasta Wysokie MazowieckieOrganizatorzy: Burmistrz Miasta Wysokie MazowieckieOrganizatorzy: Burmistrz Miasta Wysokie MazowieckieOrganizatorzy: Burmistrz Miasta Wysokie Mazowieckie
Miejski Ośrodek Kultury w Wysokiem MazowieckiemMiejski Ośrodek Kultury w Wysokiem MazowieckiemMiejski Ośrodek Kultury w Wysokiem MazowieckiemMiejski Ośrodek Kultury w Wysokiem MazowieckiemMiejski Ośrodek Kultury w Wysokiem Mazowieckiem

Imprezę wsparli finansowo: Mirosław Gregorczuk,Imprezę wsparli finansowo: Mirosław Gregorczuk,Imprezę wsparli finansowo: Mirosław Gregorczuk,Imprezę wsparli finansowo: Mirosław Gregorczuk,Imprezę wsparli finansowo: Mirosław Gregorczuk,
Wojciech Brzozowski i Szymon BuczyńskiWojciech Brzozowski i Szymon BuczyńskiWojciech Brzozowski i Szymon BuczyńskiWojciech Brzozowski i Szymon BuczyńskiWojciech Brzozowski i Szymon Buczyński

E. Pietraszko
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Miejski Ośrodek KulturyMiejski Ośrodek KulturyMiejski Ośrodek KulturyMiejski Ośrodek KulturyMiejski Ośrodek Kultury

NNNNNa przełomie października i listopada w Miejskim Ośrod-a przełomie października i listopada w Miejskim Ośrod-a przełomie października i listopada w Miejskim Ośrod-a przełomie października i listopada w Miejskim Ośrod-a przełomie października i listopada w Miejskim Ośrod-
ku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem odbyły się ko-ku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem odbyły się ko-ku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem odbyły się ko-ku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem odbyły się ko-ku Kultury w Wysokiem Mazowieckiem odbyły się ko-

lejne spotkania Klubu Miłośników Historii.lejne spotkania Klubu Miłośników Historii.lejne spotkania Klubu Miłośników Historii.lejne spotkania Klubu Miłośników Historii.lejne spotkania Klubu Miłośników Historii.

Gościem pierwszego z nich (22 października) był Mate-
usz Wyrwich – politolog, dziennikarz „Tygodnika Solidarność”,
który już po raz drugi był gościem Klubu. Z dziennikarstwem
związany od 1980 r., kiedy to publikował w czasopismach „Kul-
tura”, „Literatura” i „Polityka”. W latach 1982-1989 publicysta
prasy podziemnej: „Tygodnika Wojennego” i „Samorządnej Rze-
czypospolitej”. W Polsce niepodległej publikował w tygodni-
kach: „Spotkania”, „Nowe Państwo”, „Tygodnik Solidarność”,
„Przewodnik Katolicki”, „Niedziela” oraz dzienniku „Życie”.
Autor ponad 2 tysięcy reportaży prasowych o tematyce spo-
łecznej i historycznej, scenariuszy, reportaży telewizyjnych, słu-
chowisk radiowych oraz wielu książek historycznych. Tematem
wykładu były sylwetki kapelanów „Solidarności” w latach 1980-
1989.

W swoim wystąpieniu Mateusz Wyrwich przypomniał
znaczenie i rolę jaką, w tym wielkim ruchu narodowym i spo-

łecznym, odegrali katoliccy kapłani: „Wspomagali oni słowem
i czynem żywiołowy rozwój „Solidarności”, a po wprowadze-
niu stanu wojennego, podziemne struktury związkowe. Kształ-
towali etos służby i odpowiedzialności za dobro wspólne,
umacniali nadzieję, byli duchownymi przewodnikami”. Zwró-
cił szczególną uwagę na znaczenie polskiego Kościoła w tym
okresie, kiedy wspierał dążenia niepodległościowe i otaczał
opieką ludzi represjonowanych za działalność społeczną i po-
lityczną.

Podczas drugiej części spotkania gościem specjalnym
była najbliższa rodzina bł. ks. Jerzego Popiełuszko: brat Józef
z małżonką Alfredą i córką Barbarą, która podzieliła się osobi-
stymi wspomnieniami o pierwszym kapelanie „Solidarności”.
Zebrani mogli obejrzeć prezentację multimedialną o życiu
bł. ks. Jerzego z fotografiami rodzinnymi oraz fragmentem jego
słów i błogosławieństwem. Małgorzata Sałęga – dyrektor MOK,
podkreśliła, iż kilka dni temu minęła 32. rocznica męczeńskiej
śmierci bł. ks. Jerzego Popiełuszko, który za wiarę i ojczyznę
oddał swoje życie. Powiedziała: „Jego osoba to symbol walki
o wolność, kapelan „Solidarności”, ludzi pracy”. Swoimi prze-
życiami z dnia pogrzebu podzielił się z zebranymi Kazimierz
Waszczuk – Przewodniczący Oddziału NSZZ „Solidarność”
w Wysokiem Mazowieckiem. Zdementował powszechną opi-
nię, iż trumna z ciałem ks. Jerzego w czasie pogrzebu była za-
mknięta – będąc w kościele, aby oddać hołd zmarłemu, trafił
właśnie na tych kilka minut, gdy trumna została otwarta. Głos
zabrał również Józef Mozolewski – Przewodniczący Zarządu
Regionu Podlaskiego NSZZ „Solidarność”, który wspominał
spotkania z matką bł. ks. Jerzego – Marianną Popiełuszko: „Wie-
rzę, że w przyszłym roku zakończy się już proces kanoniza-
cyjny i kolejny nasz rodak zostanie ogłoszony świętym. Zreali-
zują się również plany Fundacji im. ks. Jerzego Popiełuszko
„DOBRO” i powstanie muzeum w domu rodzinnym we wsi
Okopy”.

Spotkania Klubu Miłośników HistoriiSpotkania Klubu Miłośników HistoriiSpotkania Klubu Miłośników HistoriiSpotkania Klubu Miłośników HistoriiSpotkania Klubu Miłośników Historii
w Wysokiem Mazowieckiemw Wysokiem Mazowieckiemw Wysokiem Mazowieckiemw Wysokiem Mazowieckiemw Wysokiem Mazowieckiem

Piątego listopa-
da z prelekcją wystąpił
Krzysztof Ożóg – wybit-
ny historyk, mediewi-
sta, pracownik Uniwer-
sytetu Jagiellońskiego.
Od 2006 r. kieruje Za-
kładem Historii Polski
Średniowiecznej w In-
stytucie Historii, a od
2012 r. jest dyrektorem
Archiwum UJ. Prowa-
dzi badania nad środo-
wiskami intelektualny-
mi w Polsce i Europie
średniowiecznej, dzie-
jopisarstwem, historią
polskiego kościoła
oraz monarchią Piastów, Andegawenów i Jagiellonów. Interesu-
je się także dziejami duchowości i edycją źródeł średniowiecz-
nych. Ma w dorobku 300 prac naukowych, w tym wiele książek
historycznych (m. in. „966. Chrzest Polski” – Książka Roku 2015).
Tematem odczytu był chrzest Mieszka I w 966 r. i narodziny Pol-
ski.

W swoim wystąpieniu prof. Ożóg zwrócił szczególną uwa-
gę na rok 966 – początek chrystianizacji Polski: „Od tej daty roz-
poczyna się historyczne trwanie narodu polskiego i dynastii
piastowskiej”. Omówił procesy historyczne, które doprowadziły
do powstania państwa polskiego i jego przystąpienia do wspól-
noty chrześcijańskiej. Zebrani dowiedzieli się o historycznych
przyczynach, które skłoniły Mieszka I do przyjęcia chrześcijań-
stwa: „Decyzja księcia wynikała z potrzeb wewnętrznych pań-
stwa i wymogów polityki zewnętrznej Piastów. Mieszko wybrał
sojusz z Czechami, przypieczętowany małżeństwem z Dobrawą
i przyjął chrzest, który umożliwił zawieranie sojuszy i kontakty
z władcami chrześcijańskimi”. W najstarszych przekazach hi-
storycznych została wymieniona tylko data roczna chrztu, który
prawdopodobnie odbył się w Wielką Sobotę - tj. 14 kwietnia 966
r. w Wielkopolsce (Poznań, Ostrów Lednicki albo Gniezno). Pro-
fesor mówił także o przebiegu chrystianizacji Polski w X-XII w.,
o formowaniu się organizacji kościelnej w latach 968-1000,
o utworzeniu pierwszego biskupstwa w Poznaniu, o działalności
ewangelizacyjnej biskupów Jordana i Ungera w Polsce.

Jak zaznaczył prelegent, chrzest Mieszka „był autentycz-
nym przyjęciem wiary chrześcijańskiej. Książę budował świą-
tynie w grodach, wyposażał je, starał się o biskupów”. Poprzez
chrzest Polska weszła w świat chrześcijański, stała się zjedno-
czonym narodem polskim. Miała też dostęp do kultury greckiej
i rzymskiej, dzięki czemu rozwijała się także kultura polska:
„Chrześcijaństwo dawało Polsce jedność religijną, tak silnie
spajało rody i plemiona na naszych ziemiach, że trwamy razem
już jedenasty wiek, że wykształciliśmy wspaniałą kulturę, tra-
dycję, bogaty język”.

Z widowni, gdzie licznie zgromadziła się młodzież, pada-
ły pytania, na które prof. Ożóg chętnie odpowiadał. Uczestnicy
spotkania mogli kupić książkę pt. „966. Chrzest Polski”, a po
wykładzie zdobyć dedykację autora.

A. Choińska
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           Miejska Biblioteka Publiczna Miejska Biblioteka Publiczna Miejska Biblioteka Publiczna Miejska Biblioteka Publiczna Miejska Biblioteka Publiczna

IIIIInformujemy, że podobnie jak w ubiegłych latach, Miejska Biblio-nformujemy, że podobnie jak w ubiegłych latach, Miejska Biblio-nformujemy, że podobnie jak w ubiegłych latach, Miejska Biblio-nformujemy, że podobnie jak w ubiegłych latach, Miejska Biblio-nformujemy, że podobnie jak w ubiegłych latach, Miejska Biblio-
teka Publiczna w Wysokiem Mazowieckiem przystąpiła do reali-teka Publiczna w Wysokiem Mazowieckiem przystąpiła do reali-teka Publiczna w Wysokiem Mazowieckiem przystąpiła do reali-teka Publiczna w Wysokiem Mazowieckiem przystąpiła do reali-teka Publiczna w Wysokiem Mazowieckiem przystąpiła do reali-

zacji programu finansowego ze środków Biblioteki Narodowej podzacji programu finansowego ze środków Biblioteki Narodowej podzacji programu finansowego ze środków Biblioteki Narodowej podzacji programu finansowego ze środków Biblioteki Narodowej podzacji programu finansowego ze środków Biblioteki Narodowej pod
nazwą: „Zakup nowości wydawniczych do bibliotek – Priorytet 1”.nazwą: „Zakup nowości wydawniczych do bibliotek – Priorytet 1”.nazwą: „Zakup nowości wydawniczych do bibliotek – Priorytet 1”.nazwą: „Zakup nowości wydawniczych do bibliotek – Priorytet 1”.nazwą: „Zakup nowości wydawniczych do bibliotek – Priorytet 1”.

Dotację, w wysokości 6 700 zł przeznaczono na zakup książek do
„Wypożyczalni dla dorosłych” oraz „Oddziału dla dzieci”. Za pozyskane
środki kupiono lektury szkolne, literaturę piękną dla dzieci, młodzieży
i dorosłych oraz popularnonaukową (m. in. o tematyce podróżniczej
i religijnej).

DDDDDwudziestego pierwszego listopada Uniwersytetwudziestego pierwszego listopada Uniwersytetwudziestego pierwszego listopada Uniwersytetwudziestego pierwszego listopada Uniwersytetwudziestego pierwszego listopada Uniwersytet
Trzeciego Wieku, we współpracy z Miejską Bi-Trzeciego Wieku, we współpracy z Miejską Bi-Trzeciego Wieku, we współpracy z Miejską Bi-Trzeciego Wieku, we współpracy z Miejską Bi-Trzeciego Wieku, we współpracy z Miejską Bi-

blioteką Publiczną w Wysokiem Mazowieckiem, zor-blioteką Publiczną w Wysokiem Mazowieckiem, zor-blioteką Publiczną w Wysokiem Mazowieckiem, zor-blioteką Publiczną w Wysokiem Mazowieckiem, zor-blioteką Publiczną w Wysokiem Mazowieckiem, zor-
ganizował spotkanie inauguracyjne Saloniku Literac-ganizował spotkanie inauguracyjne Saloniku Literac-ganizował spotkanie inauguracyjne Saloniku Literac-ganizował spotkanie inauguracyjne Saloniku Literac-ganizował spotkanie inauguracyjne Saloniku Literac-
kiego.kiego.kiego.kiego.kiego.

Jego zadaniem jest skupianie ludzi zainteresowa-
nych szeroko pojętą kulturą, a o jej znaczeniu w życiu
człowieka mówiła we wstępie prowadząca spotkanie-
Krystyna Nadolna.

SALONIK LITERACKISALONIK LITERACKISALONIK LITERACKISALONIK LITERACKISALONIK LITERACKI

M. Stypułkowska, E. Śmigielska

DOTACJA Z BIBLIOTEKI NARODOWEJDOTACJA Z BIBLIOTEKI NARODOWEJDOTACJA Z BIBLIOTEKI NARODOWEJDOTACJA Z BIBLIOTEKI NARODOWEJDOTACJA Z BIBLIOTEKI NARODOWEJ

E. Śmigielska

Bohaterem tego wieczoru był Andrzej Sitarski –
mieszkaniec naszego miasta, wieloletni nauczyciel
fizyki, autor wydanej niedawno monografii swojej rodzin-
nej miejscowości Kozarze. Opowiadał nie tylko o tym, jak
powstawała książka, ale też przybliżył historię Kozarzy
i naszego regionu. Mówił bardzo interesująco, w sposób
przystępny i z humorem. Spotkanie uatrakcyjniła prezenta-
cja „Pogranicze mazowiecko-podlaskie”, przygotowana
przez naszego gościa oraz wystawa książek regionalnych
ze zbiorów Miejskiej Biblioteki Publicznej.

W spotkaniu uczestniczyło ok. 50 osób, wśród nich:
studenci UTW, młodzież szkolna, nauczyciele, bibliote-
karze, mieszkańcy miasta i okolic.

„Obce rzeczy wiedzieć dobrze jest - swoje obowiązek”
Z. Gloger
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Zapraszamy do korzystania z Wypożyczalni dla Dorosłych Miejskiej Biblioteki Publicznej, któ-
ra wzbogaciła swoje zbiory o 20 pozycji z serii „Duże Litery”. Są to specjalne wydania książek,

drukowane dużą i bardzo czytelną czcionką.

MMMMMiejska Biblioteka Publiczna w Wysokiem Mazowieckiemiejska Biblioteka Publiczna w Wysokiem Mazowieckiemiejska Biblioteka Publiczna w Wysokiem Mazowieckiemiejska Biblioteka Publiczna w Wysokiem Mazowieckiemiejska Biblioteka Publiczna w Wysokiem Mazowieckiem
otrzymała poszczególne tomy trzech serii wydawniczychotrzymała poszczególne tomy trzech serii wydawniczychotrzymała poszczególne tomy trzech serii wydawniczychotrzymała poszczególne tomy trzech serii wydawniczychotrzymała poszczególne tomy trzech serii wydawniczych

Edipresse, dotyczących Kawalerii Polskiej 1918-1939, uzbroje-Edipresse, dotyczących Kawalerii Polskiej 1918-1939, uzbroje-Edipresse, dotyczących Kawalerii Polskiej 1918-1939, uzbroje-Edipresse, dotyczących Kawalerii Polskiej 1918-1939, uzbroje-Edipresse, dotyczących Kawalerii Polskiej 1918-1939, uzbroje-
nia w kampanii 1939 r. i polskich oddziałów pancernych na Za-nia w kampanii 1939 r. i polskich oddziałów pancernych na Za-nia w kampanii 1939 r. i polskich oddziałów pancernych na Za-nia w kampanii 1939 r. i polskich oddziałów pancernych na Za-nia w kampanii 1939 r. i polskich oddziałów pancernych na Za-
chodzie 1939-1947.chodzie 1939-1947.chodzie 1939-1947.chodzie 1939-1947.chodzie 1939-1947.

„Wielka Księga Kawalerii Polskiej 1918-1939” to wyjątkowa
seria poświęcona pułkom międzywojennej jazdy polskiej. Opisane
są tu pułki kawalerii Wojska Polskiego II Rzeczpospolitej, gdzie
oprócz historii pułku, biogramów dowódców, dokładnego przed-
stawienia sztandaru, odznaki i mundurów, znajdziemy także szcze-
gółowy opis najważniejszego boju danej jednostki.

„Wielki Leksykon Uzbrojenia Wrzesień 1939” to unikatowe
wydawnictwo przedstawiające najciekawsze przykłady oręża pol-
skiego w kampanii 1939 roku. Znajdziemy tu historię uzbrojenia
Wojska Polskiego oraz osiągnięcia polskiej myśli technicznej dwu-
dziestolecia międzywojennego.

„Śladami Polskich Gąsienic” to seria dotycząca działań na-
szych wojsk pancernych walczących w szeregach Polskich Sił Zbroj-
nych na Zachodzie w latach 1939 -1947. Opisane są poszczególne
jednostki, ich symbole, bitwy, w których uczestniczyły, a także sprzęt,
którym się posługiwano.

Wszystkich
zainteresowa-
nych tą tematyką
zapraszamy do
„Czytelni książki
i prasy”.

TTTTTegoroczna edycja FunEnglish w bibliotece dobie-egoroczna edycja FunEnglish w bibliotece dobie-egoroczna edycja FunEnglish w bibliotece dobie-egoroczna edycja FunEnglish w bibliotece dobie-egoroczna edycja FunEnglish w bibliotece dobie-
gła końca. Miejska Biblioteka Publiczna od listopa-gła końca. Miejska Biblioteka Publiczna od listopa-gła końca. Miejska Biblioteka Publiczna od listopa-gła końca. Miejska Biblioteka Publiczna od listopa-gła końca. Miejska Biblioteka Publiczna od listopa-

da ubiegłego roku do końca października 2016 r. uczest-da ubiegłego roku do końca października 2016 r. uczest-da ubiegłego roku do końca października 2016 r. uczest-da ubiegłego roku do końca października 2016 r. uczest-da ubiegłego roku do końca października 2016 r. uczest-
niczyła w projekcie firmy Funmedia oraz Fundacji Roz-niczyła w projekcie firmy Funmedia oraz Fundacji Roz-niczyła w projekcie firmy Funmedia oraz Fundacji Roz-niczyła w projekcie firmy Funmedia oraz Fundacji Roz-niczyła w projekcie firmy Funmedia oraz Fundacji Roz-
woju Społeczeństwa Informacyjnego, który umożliwiałwoju Społeczeństwa Informacyjnego, który umożliwiałwoju Społeczeństwa Informacyjnego, który umożliwiałwoju Społeczeństwa Informacyjnego, który umożliwiałwoju Społeczeństwa Informacyjnego, który umożliwiał
bezpłatny dostęp do e-learningowych kursów języka an-bezpłatny dostęp do e-learningowych kursów języka an-bezpłatny dostęp do e-learningowych kursów języka an-bezpłatny dostęp do e-learningowych kursów języka an-bezpłatny dostęp do e-learningowych kursów języka an-
gielskiego dla dzieci.gielskiego dla dzieci.gielskiego dla dzieci.gielskiego dla dzieci.gielskiego dla dzieci.

Kurs łączył naukę z zabawą. Składał się z kilkuset
filmów, edukacyjnych gier, foto-lekcji i interaktywnych ćwi-
czeń – dzięki czemu cieszył się dużym zainteresowaniem.
W trakcie trwania projektu z naszej oferty skorzystało 57
dzieci w wieku przedszkolnym oraz szkolnym.

Podsumowanie projektuPodsumowanie projektuPodsumowanie projektuPodsumowanie projektuPodsumowanie projektu
FunJuniorFunJuniorFunJuniorFunJuniorFunJunior oraz  oraz  oraz  oraz  oraz FunEnglishFunEnglishFunEnglishFunEnglishFunEnglish

WYJĄTKOWA KOLEKCJAWYJĄTKOWA KOLEKCJAWYJĄTKOWA KOLEKCJAWYJĄTKOWA KOLEKCJAWYJĄTKOWA KOLEKCJA
E. Śmigielska

M. Stypułkowska

Dostępne tytuły:
Kołakowska A. - „Igraszki z losem”
Pietrzyk I. - „Lepsza połowa”
Warda M. - „Ta, którą znam”
Noszczyńska D. - „Dopóki śmierć nas nie połączy”
Clark H. - „Melodia dalej brzmi”
Barnard J. - „Za wcześnie”
Olszanowska A. - „Listy z dziesiątej wsi”
Karpińska A. - „Przekonaj mnie, że to ty”
Wierzchowska W. - „W służbie miłości”
Jeromin-Gałuszka G. - „Bardzo długie przebudzenie”
Frączyk I. - „Do trzech razy sztuka”
Dillon L. - „Dobry uczynek”
Szwechłowicz J. - „Siła wyższa”
Roberts N. - „Gwiazdy fortuny”
Kołakowska A. - „Płótno”

Gandhi J. - „Kobiety w islamie”
Karpińska A. - „Rozważna czy romantyczna”
Rudnicka O. - „Diabli nadali”
Noszczyńska D. - „Farbowana blondynka”
Olsen G. - „Siewcy strachu”

 „Duże Litery” – duży odpoczynek dla oczu „Duże Litery” – duży odpoczynek dla oczu „Duże Litery” – duży odpoczynek dla oczu „Duże Litery” – duży odpoczynek dla oczu „Duże Litery” – duży odpoczynek dla oczu

Zbiór będzie sukcesywnie  uzupełniany.
Serdecznie zapraszamy!

           Miejska Biblioteka Publiczna Miejska Biblioteka Publiczna Miejska Biblioteka Publiczna Miejska Biblioteka Publiczna Miejska Biblioteka Publiczna

E. Śmigielska
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KKKKKiedy w 2012 roku, odtworzono od najniższej klasy roz-iedy w 2012 roku, odtworzono od najniższej klasy roz-iedy w 2012 roku, odtworzono od najniższej klasy roz-iedy w 2012 roku, odtworzono od najniższej klasy roz-iedy w 2012 roku, odtworzono od najniższej klasy roz-
 grywkowej drużynę piłki nożnej Miejski Klub Sportowy grywkowej drużynę piłki nożnej Miejski Klub Sportowy grywkowej drużynę piłki nożnej Miejski Klub Sportowy grywkowej drużynę piłki nożnej Miejski Klub Sportowy grywkowej drużynę piłki nożnej Miejski Klub Sportowy

RUCH Wysokie Mazowieckie, nikt nie spodziewał się, że jużRUCH Wysokie Mazowieckie, nikt nie spodziewał się, że jużRUCH Wysokie Mazowieckie, nikt nie spodziewał się, że jużRUCH Wysokie Mazowieckie, nikt nie spodziewał się, że jużRUCH Wysokie Mazowieckie, nikt nie spodziewał się, że już
za kilka lat będzie on walczył w jednej lidze z byłymi Mi-za kilka lat będzie on walczył w jednej lidze z byłymi Mi-za kilka lat będzie on walczył w jednej lidze z byłymi Mi-za kilka lat będzie on walczył w jednej lidze z byłymi Mi-za kilka lat będzie on walczył w jednej lidze z byłymi Mi-
strzami Polski - ŁKS Łódź, Widzew Łódź czy też druga dru-strzami Polski - ŁKS Łódź, Widzew Łódź czy też druga dru-strzami Polski - ŁKS Łódź, Widzew Łódź czy też druga dru-strzami Polski - ŁKS Łódź, Widzew Łódź czy też druga dru-strzami Polski - ŁKS Łódź, Widzew Łódź czy też druga dru-
żyna Legii Warszawa.żyna Legii Warszawa.żyna Legii Warszawa.żyna Legii Warszawa.żyna Legii Warszawa.

W sezonie 2015 - 2016 nasza drużyna wywalczyła mistrzo-
stwo IV ligi, wyprzedzając na finiszu rozgrywek Tura Bielsk Pod-

B. Bieliński
Prezes MKS RUCH Wysokie Mazowieckie

Miejski Klub Sportowy RUCH Wysokie Mazowieckie -Miejski Klub Sportowy RUCH Wysokie Mazowieckie -Miejski Klub Sportowy RUCH Wysokie Mazowieckie -Miejski Klub Sportowy RUCH Wysokie Mazowieckie -Miejski Klub Sportowy RUCH Wysokie Mazowieckie -
od A Klasy do III Ligiod A Klasy do III Ligiod A Klasy do III Ligiod A Klasy do III Ligiod A Klasy do III Ligi

laski i awansowała do III ligi. W zreorganizowanej III lidze grają
drużyny z województwa podlaskiego, warmińsko-mazurskiego,
mazowieckiego i łódzkiego.

Drużyna Miejskiego Klubu Sportowego RUCH, w przeci-
wieństwie do wielu innych, które posiłkują się zawodowymi pił-
karzami, złożona jest z wychowanków i zawodników związanych
z naszym miastem, powiatem i regionem. Jako beniaminek, za
główny cel stawiamy sobie utrzymanie się w III lidze. Przed
naszymi piłkarzami ciężki sezon, dlatego ważne jest aktywne

kibicowanie zawodnikom na zmo-
dernizowanym Stadionie Miejskim,
gdzie sportowcy Ruchu mają bar-
dzo dobre warunki do trenowania.

Miejski Klub Sportowy RUCH
to też grupy młodzieżowe piłki noż-
nej. We wszystkich grupach, pod
czujnym okiem trenerów, z sukce-
sami sport uprawia ponad 150 dzie-
ci i młodzieży. Klub finansowany
jest przez Urząd Miasta Wysokie
Mazowieckie. Pod tą samą nazwą,
od dwóch sezonów, występuje rów-
nież drużyna siatkówki, która repre-
zentuje nasze miasto w rozgryw-
kach III ligi.

Wszystkich kibiców serdecz-
nie zapraszamy do wspierania swo-
jego lokalnego klubu!
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KKKKKiedyś święto nauczycieli, dziś święto wszystkich, któ-iedyś święto nauczycieli, dziś święto wszystkich, któ-iedyś święto nauczycieli, dziś święto wszystkich, któ-iedyś święto nauczycieli, dziś święto wszystkich, któ-iedyś święto nauczycieli, dziś święto wszystkich, któ-
 rzy zajmują się ogólnie pojętą edukacją. Święto po- rzy zajmują się ogólnie pojętą edukacją. Święto po- rzy zajmują się ogólnie pojętą edukacją. Święto po- rzy zajmują się ogólnie pojętą edukacją. Święto po- rzy zajmują się ogólnie pojętą edukacją. Święto po-

ważne, bo całe społeczeństwo zainteresowane jest roz-ważne, bo całe społeczeństwo zainteresowane jest roz-ważne, bo całe społeczeństwo zainteresowane jest roz-ważne, bo całe społeczeństwo zainteresowane jest roz-ważne, bo całe społeczeństwo zainteresowane jest roz-
wojem dzieci i młodzieży.wojem dzieci i młodzieży.wojem dzieci i młodzieży.wojem dzieci i młodzieży.wojem dzieci i młodzieży.

 Czternastego października przybyli do nas znamieni-
ci goście – Pani burmistrz, radni, emerytowani nauczycie-
le, pracownicy przedszkola oraz niezawodne grono rodziców.
Punktem kulminacyjnym były oczywiście występy przedszko-
laków z grupy X. Wszyscy pracownicy przedszkola otrzymali
od nich podziękowania w postaci przezabawnych wierszy,
piosenek i tańców.

Wszystkie wrażenia, omawiane były przy poczęstun-
ku, herbacie i kawie. Wtedy goście, mieli też okazję powspo-
minać swoje szkolne lata.

Dzień Edukacji NarodowejDzień Edukacji NarodowejDzień Edukacji NarodowejDzień Edukacji NarodowejDzień Edukacji Narodowej
w Przedszkolu Miejskim nr 2w Przedszkolu Miejskim nr 2w Przedszkolu Miejskim nr 2w Przedszkolu Miejskim nr 2w Przedszkolu Miejskim nr 2
M. Doroszkiewicz

PPPPPiętnasty października to Światowy Dzień Mycia Rąk. Jestiętnasty października to Światowy Dzień Mycia Rąk. Jestiętnasty października to Światowy Dzień Mycia Rąk. Jestiętnasty października to Światowy Dzień Mycia Rąk. Jestiętnasty października to Światowy Dzień Mycia Rąk. Jest
to święto ustanowione przez UNICEF w 2008 roku, jakoto święto ustanowione przez UNICEF w 2008 roku, jakoto święto ustanowione przez UNICEF w 2008 roku, jakoto święto ustanowione przez UNICEF w 2008 roku, jakoto święto ustanowione przez UNICEF w 2008 roku, jako

akcja edukacyjna, której celem jest uświadomienie, jak dużeakcja edukacyjna, której celem jest uświadomienie, jak dużeakcja edukacyjna, której celem jest uświadomienie, jak dużeakcja edukacyjna, której celem jest uświadomienie, jak dużeakcja edukacyjna, której celem jest uświadomienie, jak duże
znaczenie dla zdrowia i życia ma, banalne wydawałoby się,znaczenie dla zdrowia i życia ma, banalne wydawałoby się,znaczenie dla zdrowia i życia ma, banalne wydawałoby się,znaczenie dla zdrowia i życia ma, banalne wydawałoby się,znaczenie dla zdrowia i życia ma, banalne wydawałoby się,
mycie rąk.mycie rąk.mycie rąk.mycie rąk.mycie rąk.

Przedszkole Miejskie nr 1 też włączyło się we wspólne
świętowanie. Ten dzień rozpoczęliśmy od przeczytania wier-
sza Juliana Tuwima pt. „List do dzieci”. Później przedszkolaki
odwiedziły aptekę przy ul. Jagiellońskiej 6 w Wysokiem Mazo-
wieckiem, gdzie zajęcia w formie zabawy prowadziły panie
Marlena Chytroń oraz Lilianna Sapińska. Dzieci uczyły się jak
myć ręce według prawidłowego schematu, rozmawiały o za-
razkach i bakteriach oraz dowiedziały się, że częste i dokład-
ne mycie rąk ma ogromne znacznie dla życia i  zdrowia. Dzieci
obiecały, że będą pamiętać o starannej higienie. Zadeklaro-
wały też, że zdobytą wiedzą podzielą się z bliskimi.

Obchody Światowego Dnia Mycia Rąk były pouczają-
cym doświadczeniem dla naszych przedszkolaków, a zwień-
czeniem wspólnego świętowania były dyplomy ukończenia kur-
su mycia rąk i pamiątkowe upominki.

WWWWWychowanie patriotyczne, od lat jest integralną częściąychowanie patriotyczne, od lat jest integralną częściąychowanie patriotyczne, od lat jest integralną częściąychowanie patriotyczne, od lat jest integralną częściąychowanie patriotyczne, od lat jest integralną częścią
procesu wychowawczo-dydaktycznego naszegoprocesu wychowawczo-dydaktycznego naszegoprocesu wychowawczo-dydaktycznego naszegoprocesu wychowawczo-dydaktycznego naszegoprocesu wychowawczo-dydaktycznego naszego

przedszkola. Uczymy dzieci rozpoznawać państwowe sym-przedszkola. Uczymy dzieci rozpoznawać państwowe sym-przedszkola. Uczymy dzieci rozpoznawać państwowe sym-przedszkola. Uczymy dzieci rozpoznawać państwowe sym-przedszkola. Uczymy dzieci rozpoznawać państwowe sym-
bole, herby miast, odkrywamy historię dawną i współczesną.bole, herby miast, odkrywamy historię dawną i współczesną.bole, herby miast, odkrywamy historię dawną i współczesną.bole, herby miast, odkrywamy historię dawną i współczesną.bole, herby miast, odkrywamy historię dawną i współczesną.

Nie dziwi więc fakt, że tradycją placówki są uroczyste
obchody 11 Listopada - Narodowego Święta Niepodległości.
Najstarsze dzieci przygotowują z tej okazji tematyczny montaż
słowno-muzyczny, oddając tym samym hołd i szacunek Ojczyź-
nie.

To patriotyczne święto buduje wspólnotę i poczucie toż-
samości. Przypomina o losach tych, którzy przelewali krew, by-
śmy dziś mogli cieszyć się wolnością i niepodległością. Ponad-
to, łącząc historię z teraźniejszością, skłania do  zastanowienia
się nad przyszłością.

JJJJJuż po raz drugi, 17 października, dzieci i pracownicyuż po raz drugi, 17 października, dzieci i pracownicyuż po raz drugi, 17 października, dzieci i pracownicyuż po raz drugi, 17 października, dzieci i pracownicyuż po raz drugi, 17 października, dzieci i pracownicy
przedszkola bili rekord w resuscytacji krążeniowo-przedszkola bili rekord w resuscytacji krążeniowo-przedszkola bili rekord w resuscytacji krążeniowo-przedszkola bili rekord w resuscytacji krążeniowo-przedszkola bili rekord w resuscytacji krążeniowo-

-oddechowej, prowadzonej przez jak największą liczbę-oddechowej, prowadzonej przez jak największą liczbę-oddechowej, prowadzonej przez jak największą liczbę-oddechowej, prowadzonej przez jak największą liczbę-oddechowej, prowadzonej przez jak największą liczbę
osób.osób.osób.osób.osób.

Akcję organizuje Wielka Orkiestra Świątecznej Pomo-
cy, w ramach programu „Ratujemy i uczymy ratować”.  Wyjaśnij-
my: resuscytacja to zespół zabiegów, wykonywanych w celu przy-
wrócenia podstawowych oznak życia - krążenia krwi i oddychania.
Przedsięwzięcie polegało na tym, że niemal trzydzieścioro dzie-
ci, przez pół godziny, uczyło się na fantomach (specjalnych mo-
delach ludzkich)  jak prawidłowo wykonać reanimację krążenio-
wo-oddechową.

Jesteśmy dumni z naszych przedszkolaków, że tak chętnie
wzięli udział w tej ważnej inicjatywie. Zdobyte umiejętności, być
może, uratują kiedyś czyjeś życie.

Dziękujemy serdecznie panu Mirosławowi Gregorczuk,
dyrektorowi Stowarzyszenia Wspierania Edukacji i Rynku Pra-
cy za udostępnienie fantomów oraz panu Pawłowi Dąbrow-
skiemu za nagranie tego wydarzenia.

Częste mycieCzęste mycieCzęste mycieCzęste mycieCzęste mycie
wydłuża życie!wydłuża życie!wydłuża życie!wydłuża życie!wydłuża życie!

E. Piekarska, M. Kombor

Patriotyzm najmłodszychPatriotyzm najmłodszychPatriotyzm najmłodszychPatriotyzm najmłodszychPatriotyzm najmłodszych

Umiejętności ratujące życieUmiejętności ratujące życieUmiejętności ratujące życieUmiejętności ratujące życieUmiejętności ratujące życie

M. Kombor, E. Piekarska

M. Kombor, E. Piekarska

OświataOświataOświataOświataOświata
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CCCCCzternastego października w siedzibie Centrum  Kształcenia Zawodowegozternastego października w siedzibie Centrum  Kształcenia Zawodowegozternastego października w siedzibie Centrum  Kształcenia Zawodowegozternastego października w siedzibie Centrum  Kształcenia Zawodowegozternastego października w siedzibie Centrum  Kształcenia Zawodowego
w Wysokiem Mazowieckiem, odbyło się Międzynarodowe Spotkanie przed-w Wysokiem Mazowieckiem, odbyło się Międzynarodowe Spotkanie przed-w Wysokiem Mazowieckiem, odbyło się Międzynarodowe Spotkanie przed-w Wysokiem Mazowieckiem, odbyło się Międzynarodowe Spotkanie przed-w Wysokiem Mazowieckiem, odbyło się Międzynarodowe Spotkanie przed-

stawicieli projektu: EDUTRONIX – Interaktywny moduł edukacyjny do naucza-stawicieli projektu: EDUTRONIX – Interaktywny moduł edukacyjny do naucza-stawicieli projektu: EDUTRONIX – Interaktywny moduł edukacyjny do naucza-stawicieli projektu: EDUTRONIX – Interaktywny moduł edukacyjny do naucza-stawicieli projektu: EDUTRONIX – Interaktywny moduł edukacyjny do naucza-
nia mechatroniki.nia mechatroniki.nia mechatroniki.nia mechatroniki.nia mechatroniki.

Projekt realizowany jest w ramach programu: Erasmus+, akcja kluczowa 2
(KA2): Współpraca na rzecz innowacji i wymiany dobrych praktyk, akcja: partner-
stwa strategiczne, sektor: Partnerstwa strategiczne na rzecz kształcenia i szkoleń
zawodowych.

Podmioty biorące udział w projekcje:
- AIJU – centrum badawcze i technologiczne z Hiszpanii,
- CIS – ośrodek szkoleniowo - doradczy z Włoch,
- Perfect Project – spółka kształcąca i wspomagająca placówki kształcenia zawo-
dowego i ogólnokształcącego z Białegostoku,
- Centrum Kształcenia Zawodowego – nowoczesna szkoła zawodowa kształcąca
na wielu ciekawych i perspektywicznych kierunkach na poziomie zasadniczej szko-
ły zawodowej i technikum.

Spotkanie było jednym z kilkunastu wydarzeń, zaplanowanych w trakcie dwu-
letniej współpracy. Jego głównym celem było podsumowanie minionego roku,
omówienie postępu prac oraz wyników podjętych aktywności przez kadrę zaanga-
żowanych instytucji oraz zaplanowanie działań na następny, finalny rok projektu.
Podczas spotkania omówiono następujące zagadnienia:
1. Zatwierdzono pierwsze trzy rezultaty dotyczące:
- projektu modelu do nauczania mechatroniki (z bieżącym dostępem on-line),
- opracowania założeń wykorzystania modelu pod kątem naukowym w zakresie
nauczania mechatroniki,
- projektu użyteczności modelu w przedsiębiorstwach.
2. Przedyskutowano plan realizacji trzech następnych rezultatów tj.:
- oprogramowania i modelowego zestawu założeń do nauczania zawodowego
z użyciem modelu,
- przygotowania interaktywnego modułu i dokumentacji technicznej,
- innowacyjnego programu zastosowania interaktywnego modułu edukacyjnego
w mechatronice.
3. Partner z Hiszpanii zaprezentował samochód zbudowany na module ARDUINO,
który będzie podstawą do realizacji zadań praktycznych w ramach projektu EDU-
TRONIXA.

Na zakończenie partnerzy docenili zaangażowanie poszczególnych grup,
wysoką wartość przygotowanych prezentacji oraz różnorodność zaproponowanych

Rok projektu EDUTRONIXRok projektu EDUTRONIXRok projektu EDUTRONIXRok projektu EDUTRONIXRok projektu EDUTRONIX
Opracował: K. Łuniewski

KKKKKształcenie zawodowe, przygotowywanie  ofertyształcenie zawodowe, przygotowywanie  ofertyształcenie zawodowe, przygotowywanie  ofertyształcenie zawodowe, przygotowywanie  ofertyształcenie zawodowe, przygotowywanie  oferty
     szkoleniowej i edukacyjnej oraz współpracaszkoleniowej i edukacyjnej oraz współpracaszkoleniowej i edukacyjnej oraz współpracaszkoleniowej i edukacyjnej oraz współpracaszkoleniowej i edukacyjnej oraz współpraca

z pracodawcami, to stały element pracy Centrumz pracodawcami, to stały element pracy Centrumz pracodawcami, to stały element pracy Centrumz pracodawcami, to stały element pracy Centrumz pracodawcami, to stały element pracy Centrum
Kształcenia Zawodowego.Kształcenia Zawodowego.Kształcenia Zawodowego.Kształcenia Zawodowego.Kształcenia Zawodowego.

Od kilku lat prowadzimy współpracę międzyna-
rodową dotyczącą podniesienia jakości kształcenia za-
wodowego. W  ramach realizacji programów unijnych
odwiedziliśmy już Turcję, Portugalię i Irlandię. Natomiast
w październiku tego roku dzieliliśmy się doświadczenia-
mi w zakresie kształcenia praktycznego z uczniami i na-
uczycielami średniej szkoły technicznej Akademie reme-
sel Praha z Republiki Czech. Gościła u nas

sześcioosobowa grupa uczniów kształcących się w zawodach mechanik
samochodowy i elektromechanik oraz dwóch opiekunów.

Wizyta odbyła się według programu, który został podzielony na część
merytoryczną i kulturalną. W części pierwszej uczestnicy zajęć poznali bazę
dydaktyczną, strukturę i zakres działalności Centrum Kształcenia Zawodo-
wego. Przeprowadziliśmy również cykl zajęć praktycznych z zakresu me-
chatroniki i mechaniki pojazdowej. W trakcie zajęć nasi czescy sąsiedzi za-
poznali się z budową układów pneumatycznych, elektronicznych oraz
diagnostyką pojazdów samochodowych z wykorzystaniem specjalistyczne-
go sprzętu i oprogramowania. Uczestnicy warsztatów byli pod ogromnym
wrażeniem nowoczesnej bazy dydaktycznej szkoły oraz nowatorskich me-
tod prowadzenia zajęć przez naszych nauczycieli. Oprócz zajęć dydaktycz-
nych, wizyta przewidywała odwiedziny w serwisach samochodowych ta-
kich jak: BMW, Land Rover, Jeep i Mazda. Ponadto pokazaliśmy jak
funkcjonują  zakłady pracy na terenie naszego powiatu, m.in.: Spółdzielnia
Mleczarska „Mlekovita”,  Primator  Henryk Kraszewski, Mazowieckie Za-
kłady Graficzne S.C., Miejska Oczyszczalnia Ścieków, GAMA Group Sze-
pietowscy sp.j., Zakład Produkcyjno Usługowo Handlowy Michał Krzysztof
Targoński.

Bazując na przykładzie Państwowej Wyższej Szkoły Informatyki
i Przedsiębiorczości w Łomży, zaprezentowaliśmy jak funkcjonuje polska wy-
ższa uczelnia, jak wyglądają tam zajęcia i czego uczą się studenci na wydzia-
le informatyki i automatyki.
          Nieodłączną częścią spotkania był program kulturalny. Podczas poby-
tu  młodzież oglądała zabytki Białegostoku, Warszawy oraz zwiedziła Mu-
zeum Rolnictwa w Ciechanowcu. Zwieńczeniem spotkania było wręczenie
Certyfikatów,  potwierdzających zdobyte podczas wizyty studyjnej doświad-
czenie zawodowe.

metod i środków. W mijającym roku odbyło się
dziewięć międzynarodowych spotkań, z czego
cztery poza granicami kraju - czyli we Włoszech
i Hiszpanii. Więcej informacji znajduje się na stro-
nach: www.ckzwm.edu.pl, www.edutronix.eu
i www.ckzedu.pl.

Podsumowując rok trwania projektu, na-
leży podkreślić, że dla wszystkich partnerów był
to czas wytężonej pracy.  Spotkania umożliwiły
poznanie potrzeb i oczekiwań, dotyczących
kształcenia zawodowego w dziedzinie mechatro-
niki i wypracowanie dalszych działań. Posiedze-
nia zaowocowały wieloma pomysłami i wnioska-
mi, które będą wdrażane w następnym etapie
prac projektowych. Mamy nadzieję, że rezultaty
naszych działań zostaną docenione przez
uczniów - wpłyną motywująco w zakresie  zdo-
bywania wiedzy mechatronicznej, pobudzą
w nich entuzjazm zawodowy, kreatywność
i przedsiębiorczość , co z kolei przyczyni się do
podniesienia jakości kształcenia zawodowego.
Nauczyciele zdobędą zaś nowe kompetencje
i doświadczenia. Ale to nie koniec. Nadchodzą-
cy rok będzie kolejnym rokiem realizacji projek-
tu i jeszcze bardziej wytężonej pracy.

Międzynarodowe CKZMiędzynarodowe CKZMiędzynarodowe CKZMiędzynarodowe CKZMiędzynarodowe CKZ
A. Łapiński
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NNNNNa uroczystość, 10 października, przybyli: burmistrz Jarosław Sie-a uroczystość, 10 października, przybyli: burmistrz Jarosław Sie-a uroczystość, 10 października, przybyli: burmistrz Jarosław Sie-a uroczystość, 10 października, przybyli: burmistrz Jarosław Sie-a uroczystość, 10 października, przybyli: burmistrz Jarosław Sie-
kierko, dyrektor MOK Małgorzata Sałęga, psycholog Teresa Ba-kierko, dyrektor MOK Małgorzata Sałęga, psycholog Teresa Ba-kierko, dyrektor MOK Małgorzata Sałęga, psycholog Teresa Ba-kierko, dyrektor MOK Małgorzata Sałęga, psycholog Teresa Ba-kierko, dyrektor MOK Małgorzata Sałęga, psycholog Teresa Ba-

zyluk, członkowie wspierający: Szymon Buczyński i Wojciech Brzo-zyluk, członkowie wspierający: Szymon Buczyński i Wojciech Brzo-zyluk, członkowie wspierający: Szymon Buczyński i Wojciech Brzo-zyluk, członkowie wspierający: Szymon Buczyński i Wojciech Brzo-zyluk, członkowie wspierający: Szymon Buczyński i Wojciech Brzo-
zowski.zowski.zowski.zowski.zowski.

Na początek wszyscy zebrani odśpiewali hymn narodowy. Na-
stępnie prezes powitał gości, studentów UTW i poprosił panią psycho-
log o wygłoszenie wykładu na temat: „Asertywność w relacjach inter-
personalnych”.

Umiejętność asertywnych zachowań była wymieniana jako cecha
dojrzałej osobowości oraz wyznacznik jakości życia. Punktem wyjścia
do rozważań nad asertywnością, było twierdzenie, że każdy z nas ma
taką samą wartość i, że nie powinniśmy oceniać człowieka, ale jego
zachowanie. W poszukiwaniu najlepszych sposobów radzenia sobie
z trudnymi lub nietypowymi życiowymi sytuacjami można stwierdzić, że
powszechnie występujące zachowania agresywne lub uległe nie uła-
twiają relacji z innymi. Dlatego też dobrym rozwiązaniem jest asertyw-
ność /łagodna stanowczość, pewność siebie/, która nie zachęca do roz-
pychania się łokciami, ani deptania innych. Chroni też przed uległością.
To taki styl podróżowania przez życie z dużą świadomością własnego
kierunku, własnego celu, własnych potrzeb. To umiejętność, dzięki któ-
rej ludzie otwarcie wyrażają swoje myśli, preferencje, uczucia, przeko-
nania, poglądy, wartości, bez odczuwania wewnętrznego dyskomfortu
i nie lekceważąc innych. Zdolność mówienia „nie” bez wyrzutów sumie-
nia, złości czy lęku.

Asertywność nie jest zakodowana w genach. Można się jej na-
uczyć. W związku z tym otrzymaliśmy propozycję następujących ćwi-
czeń w domu:
- powiem dzisiaj kilku osobom, że je lubię,
- pójdę do sklepu z obuwiem, zmierzę 5 par butów, potem je spokojnie
oddam,
- spróbuję się nie wtrącać i nie pouczać domowników, jak ma być coś
wykonane,
- na krytyczne uwagi uśmiechnę się i podziękuję za okazane mi zainte-
resowanie.

CCCCCzwartego listopada, czteroosobowa reprezentacja nasze-zwartego listopada, czteroosobowa reprezentacja nasze-zwartego listopada, czteroosobowa reprezentacja nasze-zwartego listopada, czteroosobowa reprezentacja nasze-zwartego listopada, czteroosobowa reprezentacja nasze-
go Uniwersytetu wzięła udział w obchodach 5-lecia działal-go Uniwersytetu wzięła udział w obchodach 5-lecia działal-go Uniwersytetu wzięła udział w obchodach 5-lecia działal-go Uniwersytetu wzięła udział w obchodach 5-lecia działal-go Uniwersytetu wzięła udział w obchodach 5-lecia działal-

ności Bielskiego Stowarzyszenia Uniwersytet Trzeciego Wiekuności Bielskiego Stowarzyszenia Uniwersytet Trzeciego Wiekuności Bielskiego Stowarzyszenia Uniwersytet Trzeciego Wiekuności Bielskiego Stowarzyszenia Uniwersytet Trzeciego Wiekuności Bielskiego Stowarzyszenia Uniwersytet Trzeciego Wieku
w Bielsku Podlaskim. Uroczystość, z udziałem władz powiatowych,w Bielsku Podlaskim. Uroczystość, z udziałem władz powiatowych,w Bielsku Podlaskim. Uroczystość, z udziałem władz powiatowych,w Bielsku Podlaskim. Uroczystość, z udziałem władz powiatowych,w Bielsku Podlaskim. Uroczystość, z udziałem władz powiatowych,
miejskich, przedstawicieli zaprzyjaźnionych UTW z woj. podlaskie-miejskich, przedstawicieli zaprzyjaźnionych UTW z woj. podlaskie-miejskich, przedstawicieli zaprzyjaźnionych UTW z woj. podlaskie-miejskich, przedstawicieli zaprzyjaźnionych UTW z woj. podlaskie-miejskich, przedstawicieli zaprzyjaźnionych UTW z woj. podlaskie-
go oraz innych instytucji z terenu miasta, odbyła sięgo oraz innych instytucji z terenu miasta, odbyła sięgo oraz innych instytucji z terenu miasta, odbyła sięgo oraz innych instytucji z terenu miasta, odbyła sięgo oraz innych instytucji z terenu miasta, odbyła się
w Osiedlowym Domu Kultury Spółdzielni Mieszkaniowej.w Osiedlowym Domu Kultury Spółdzielni Mieszkaniowej.w Osiedlowym Domu Kultury Spółdzielni Mieszkaniowej.w Osiedlowym Domu Kultury Spółdzielni Mieszkaniowej.w Osiedlowym Domu Kultury Spółdzielni Mieszkaniowej.

Obchody rozpoczęły się odśpiewaniem hymnu. Po powitaniu
gości i podziękowaniu za przyjęcie zaproszenia, Prezes BSTUW Ta-
mara Rusaczyk, przedstawiła zebranym cele statutowe Stowarzysze-
nia, a chór uniwersytecki zaprezentował w wierszowanej, często hu-
morystycznej formie, realizację założonych celów. Następnie prezes
podziękowała i odznaczyła medalami wszystkich wspierających dzia-
łalność Uniwersytetu. Wśród odznaczonych była również nasza pre-
zes - Marianna Kaczanowicz.

W dalszej części uroczystości wystąpił, znany w kraju i za gra-
nicą, Zespół Pieśni Białoruskiej „MAŁANKA”, który wykonał wiązankę
pieśni – „Życzymy Wam”.

Na zakończenie części oficjalnej głos zabrali goście. Były po-
dziękowania i upominki, a także życzenia dalszej efektywnej działal-
ności. Część towarzyską umilał bogato zastawiony stół i biesiadne,
śpiewane w języku białoruskim piosenki.

XVI semestr Uniwersytetu Trzeciego WiekuXVI semestr Uniwersytetu Trzeciego WiekuXVI semestr Uniwersytetu Trzeciego WiekuXVI semestr Uniwersytetu Trzeciego WiekuXVI semestr Uniwersytetu Trzeciego Wieku

Mamy nadzieję, że wykorzystując wskazówki
z wykładu, wzmocnimy poczucie własnej wartości i bę-
dzie nam łatwiej podtrzymywać dobre relacje z innymi.

Na zakończenie spotkania obejrzeliśmy występ
zespołu UTW - „Mazowszanki z Podlasia” i  spędzili-
śmy miło czas przy wspólnej herbatce i słodkościach,
przygotowanych przez nasze koleżanki.

A. Chmielewska
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Relacja: S. Sokołowski, zdjęcia: Z. Kaczanowicz




